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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan térhetnek el a kormány által közölt számok a 
rögvalóságtól, bölcsődei férőhely és finanszírozás ügyében?" 

Előző írásbeli kérdésemre megkaptam Rétvári Bence államtitkár úr válaszát, ez azonban újabb 
kérdéseket generál. Amennyiben a kormány elégségesnek ítéli a bölcsődei férőhelyfejlesztést és a 
rendszer fenntartásához szükséges állami támogatást, hogyan fordulhat elő, hogy a bölcsődék 
területi eloszlásából adódóan, 3800 gyerek felvételijét utasították vissza, mert épp ott nem volt 
férőhely, ahol szükség lett volna rá?

Továbbá, tisztelettel kérdezem a Miniszter urat, hogy amennyiben az Államtitkár úr számomra 
előző írásbeli kérdésre adott válaszában közölt adatok helyesek, hogyan lehetséges, hogy az 
Eurostat számításai alapján, a gyerekek 80 százaléka számára nincs férőhely, emiatt pedig úgy 
becsülik, hogy 88.000 ember nem tud visszailleszkedni a bérmunkapiacra. Vannak családok, ahol 
megélhetési válságot okoz, hogy nem veszik fel gyermeküket a bölcsődébe. 2600 településen erre 
egyáltalán nincs lehetőség, mert nincs bölcsőde. A bölcsődei dolgozók alulfizetettsége azt 
eredményezte, hogy még fővárosi bölcsődékben is szüneteltetni kellett a működést, mert a 
munkaerőhiány ellehetetlenítette a szolgáltatást.

Hogyan lehetséges továbbá, hogy a kormány által közölt számadatok – akár a finanszírozást, akár a 
férőhelyek számát tekintjük – szinte minden esetben eltérnek a valóságtól, ami a magyar társadalom
döntő többségénél a hiányról és a feszültségről szól?

Várom megtisztelő válaszát.

Tisztelettel,

Bősz Anett


